

IMF



MIDDLE EAST REGIONAL TECHNICAL ASSISTANCE CENTER

Fiscal Policies to Address Climate Change Challenges in Algeria

السياسات المالية لمواجهة تحديات التغير المناخي في الجزائر

TUESDAY MAY 14, 2024

الثلاثاء 14 أيار/مايو 2024



MAHMOUD HARB
Economist at the Middle
East and Central Asia
Department, IMF

محمود حرب

خبير اقتصادي في إدارة الشرق
الأوسط وآسيا الوسطى في صندوق
النقد الدولي

Fiscal policy instruments are powerful tools that governments can deploy to respond to climate change challenges. This webinar, based on a new [IMF Staff Country Report](#), will discuss (1) the macroeconomic and fiscal implications of climate change in Algeria, (2) risks associated with the global energy transition for Algeria's economy, and (3) appropriate fiscal policy responses. It will give an overview of the Algerian government's climate strategy and present fiscal policy options to achieve Algeria's greenhouse gas emission reduction goals and build resilience against climate risks. The session will conclude with Q&A.

Time – 4:00 p.m.– 4:45 p.m., Beirut time (See time in your city [HERE](#)).

Language – English with simultaneous interpretation to Arabic and French.

This webinar is intended for officials and government agencies tasked with the design and execution of policies related to macroeconomics and climate change as well as NGOs and civil society organizations dealing with climate topics.

Should you encounter any difficulties connecting to the webinar, please contact Ms. Zeinab Hammoud at (zhammoud@IMF.org).

Please send any specific questions on the event to Ms. Anastasia Janzer-Araji (ajanzeraraji@IMF.org).

تعد أدوات السياسات المالية أدوات قوية يمكن للحكومات استخدامها للاستجابة لتحديات التغير المناخي. هذه الندوة عبر الإنترنت تستند إلى [تقرير الوطني الجديد لموظفي صندوق النقد الدولي](#) وستناقش (1) الآثار الاقتصادية الكلية والمالية لتغير المناخ في الجزائر، و(2) المخاطر المرتبطة بالانتقال العالمي للطاقة على اقتصاد الجزائر، و(3) إلى الاستجابات السياسات المالية المناسبة. وستقدم نظرة عامة على استراتيجية الحكومة الجزائرية للمناخ وتقديم خيارات السياسات المالية لتحقيق أهداف الجزائر لخفض انبعاثات الغازات الدفيئة وبناء القدرة على الصمود في مواجهة المخاطر المناخية. وستختتم الجلسة بأسئلة وأجوبة.

التوقيت: 4:00 مساءً – 4:45 مساءً بتوقيت بيروت (أنظر إلى التوقيت في مدينتك [هنا](#)).

اللغة: الإنكليزية والترجمة متوفرة إلى اللغتين العربية والفرنسية.

هذه الندوة مخصصة للمسؤولين والوكالات الحكومية المكلفة بتصميم وتنفيذ السياسات المتعلقة بقضايا الاقتصاد الكلي والتغير المناخي وكذلك المنظمات غير الحكومية ومنظمات المجتمع المدني التي تتعامل مع موضوعات المناخ.

إذا واجهتم أي صعوبات في الدخول إلى الاجتماع، يرجى التواصل مع السيدة زينب حمود عبر البريد الإلكتروني التالي: (zhammoud@IMF.org).

يرجى إرسال أي أسئلة محددة قد تراوكم إلى السيدة أناستاسيا جانزر-عراجي، عبر البريد الإلكتروني التالي: (ajanzeraraji@IMF.org).

[Register Here](#)

[سجل هنا](#)